
Uvodna  izjava  supervizora  za  Br?ko,  Henry  L.  Clarke-a,  na
konferencija  za  štampu u  Br?kom,  8.  avgusta  2001.  godine

Niko ne uživa u pla?anju poreza. Politi?ari ?ine sve što mogu kako bi izbjegli nametanje poreza svojim eventualnim
glasa?ima. Prikupljanje poreza nije lagan zadatak. Ipak, potrebne su nam i vladine usluge, a za takve usluge su
potrebni porezi.

Ukoliko bi  svako lice, i  svako preduze?e, pla?alo iznos koji  su obavezni pla?ati,  porezi  bi  se mogli  držati  na
razumnom nivou. Ovo se, nažalost, ne praktikuje u ve?em dijelu Bosne i Hercegovine: neki porezi su previsoki za
legitimno poslovanje, a drugi ljudi koji bi trebali pla?ati poreze ih uopšte ne pla?aju. U Br?kom želimo imati nižu
stopu poreza, ali  o?ekujemo da svi pla?aju poreze. Stoga želim da skrenem Vašu pažnju na veoma zna?ajnu
inicijativu Vlade Br?ko Distrikta. Možda ste ve? ?uli za nju, ali ne bih želio da se ona izgubi za vrijeme avgustovskih
godišnjih odmora.

Uprava prihoda Distrikta je objavila amnestiju za one koji nisu registrovali svoje poslovanje i radnike u svrhu
oporezivanja. Te osobe imaju rok do 31. avgusta za registraciju, i ukoliko to u?ine, ne?e platiti kaznu. Ukoliko ne
izvrše  registraciju  u  toku ovog mjeseca,  nakon 1.  septembra ?e  biti  podložni  sprovo?enju  poreskih  zakona,
uklju?uju?i i  kazne. Oni poslovni ljudi koji  žele da izbjegnu takve kazne treba odmah da stupe u kontakt sa
Upravom prihoda Distrikta, ili u svakom slu?aju prije 31. avgusta.

Želim pohvaliti Vladu Distrikta zbog njene inicijative, koja može pomo?i da se uvede više pravde me?u poreskim
obveznicima.  Tako?e  želim  pohvaliti  ?lanove  Vlade,  i  gradona?elnika  Kisi?a,  zbog  njihove  vode?e  uloge  u
prijavljivanju i pla?anju svojih vlastitih poreza. Ove mjere ?e pomo?i da se me?u ljudima pove?a povjerenje prema
vladi, i olakša?e drugima da i oni poštuju zakone.

Prije  dvije  sedmice,  25.  jula  2001.  godine,  izrazio  sam  svoju  duboku  zabrinutost  što  je  Republika  Srpska
privatizovala najmanje dva preduze?a u Br?ko Distriktu bez konsultacija sa nama. Od tada smo saznali da su
zapo?eli sa pravnim mjerama u cilju privatizacije hotela “Revena”, koje je jedno od “strateških” preduze?a koje je
Br?ko Distrikt namjeravao privatizovati. To je u?injeno bez konsultacija, niti je pružena prilika stanovnicima Br?kog
da u?estvuju u tom procesu, što nije bilo u skladu sa onim što smo mi smatrali dogovorom da se tako nešto ne radi.
Jasno je da Republika Srpska, kao i Federacija, ne smatra da ima obaveze prema tom dogovoru, tako da dogovor
ne postoji. Pošto Direkcija za privatizaciju u Republici Srpskoj nije bila otvorena sa nama, ne znamo da li su možda
još nešto privatizovali. Kako bih zaštitio interese stanovnika Br?kog u javnoj imovini, preduze?u sve neophodne
pravne korake da bi se zaustavila sva privatizacija Republike Srpske u Br?ko Distriktu. Kao što sam rekao prošle
sedmice,  smatram da je privatizacija  veoma zna?ajan faktor  u obnovi  ekonomije Br?ko Distrikta,  i  mi  ?emo
nastaviti sa ovim procesom što prije.

Primili smo ponude na tender za izradu dvije školske zgrade u gradu Br?ko, na mjestu gdje je nekada bila kasarna
Vojske Republike Srpske. Ovo sam pomenuo u ponedjeljak, prilikom naše posjete Gimnaziji u Br?kom. Ukoliko
pogledate ove crteže vidje?ete šta namjeravamo da uradimo.
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